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حجت الاسلام و المسلمین سید حسن خمینی در دیدار 
با دســت اندرکاران برگزاری هفته فرهنگی »بر آســتان 
آفتاب«، گفت: بحث در مورد امام ســهل ممتنع است. 
امام همه هویت انقلاب و جمهوری اســلامی است و به 
خاطر همین هم بیشــترین هجمه ها حتــی تا امروز به 
امام اســت و اگر هم قرار است کاری برای بقاء جمهوری 

اسلامی و انقلاب شود، باز باید راجع به امام کار کرد.
یادگار امام افزود: اگر از من بپرســند که بزرگترین کار 
امام چه بود؟ یا بگویند بین اســقاط ســلطنت و از بین 
بردن رژیم ستمشــاهی و برپایی جمهوری اسلامی کدام 
 یک مهمتر بــود؟ خواهم گفت که دومــی به مراتب از 

اولی مهمتر اســت. تخریب، کاری سخت ولی در قیاس 
با ســاختن کار بسیار راحتی اســت. نمونه سال گذشته 
را ببینید که همه ایادی دشــمن وقتی می خواستند به 
جمهوری اســلامی هجمه کنند، با هم بودند، ولی وقتی 
خواســتند یک جمله مشــترک بگویند و سراغ ایجابی 
حرف زدن رفتند، تمام شــد؛ یعنی 10 نفر هم دور هم 

جمع نمی شوند.
توان ایجاد چیزی غیر از »جمهوری اسلامی« 

را ندارند
وی ادامه داد: برای اینکه بگویند جمهوری اســلامی را 
نمی خواهیم، دور هــم جمع بودند، ولی به محض اینکه 

پیرامون یک جمله ایجابی جمع شــدند دعواها شروع و 
بــه فاصله چند هفته طومار کل قصه جمع شــد؛ چون 
می خواســتند بگویند چه چیزی می خواهیم. لذا آنها که 
توان براندازی »جمهوری اســلامی« را ندارند، اگر هم به 
فرض داشته باشــند، دیگر توان ایجاد چیزی غیر از آن 
را ندارند. امام، هم رژیم شــاه را ساقط کرده و هم با رأی  
98 درصد از مردم نظام بعدی را ایجاد کرده است. یعنی 
از دل مبارزینی که مارکسیســت، ملی گرا، چپ و راست 
بودند. همه آنهــا تحت تفوق امام کــه گفته جمهوری 
اسلامی نه یک کلمه کم و نه یک کلمه زیاد، 98 درصد 

ایجابی رأی داده اند.
سید حسن خمینی تأکید کرد: اگر کسی می خواهد امام 
را بشناسد، باید به قدرتی توجه کند که توانست تجمیع 
کننده تمام نیروهایی باشد که مخرب یک سیستم فاسد 
بودند و از دل نفی های مختلف به یا نکته ایجابی برسد و 
بلافاصله بعد از اسقاط یک حکومت فاسد، یک سیستم 
جدید را ایجاد کرده اســت. اما به اعتماد امام 98 درصد 
از مردم به جمهوری اســلامی رأی دادند؛ این خیلی امر 
مهمی است. دل های مردم به لطف خدا در یک نفر جمع 
شــده و یک نفر »کانون اعتماد« و »محل عشق« مردم 

روستا و شهر، کوچک و بزرگ شده است.
توجه نکردن نهادهای فرهنگی به 

امام اصلا قابل فهم نیست
 یادگار امام اظهار داشت: بعُد علمی امام بسیار ناشناخته 
اســت. یعنی حجاب معاصریت و سیاســت روی عمق 
ذهنی امام در بحث های فقهی، اصولی، فلسفی و عرفانی 
ایشان پنهان شده است. اگر این عظمت کار سیاسی امام  
نبــود، کار علمی، قدرت فقه، اصول، فلســفه و کلامش 

بیشتر بروز می کرد.
 امــا مثل یک درخت بســیار عظیمی به نام سیاســت، 
انقلاب و جمهوری اســلامی ایجاد شده و بقیه شاخه و 
برگ های پایینی دیده نمی شــود. هر شاخه و برگ این 

پایین از بسیاری درختان دیگر بزرگ تر است.
وی ادامه داد: متأســفانه متولیــان عرصه فرهنگی ما به 

شــدت نســبت به این امر غفلت زده هستند. بحث امام 
بســیار کمرنگ اســت و به حدی اســت که آدم بعضی 
وقت هــا فکر می کند نمی تواند این غفلت ناشــی از یک 
ندانم کاری باشــد و شــاید یک تحلیلی پشت داستان 
است. ســرود جمهوری اسلامی وقتی تصویب شده اسم 
امــام داخل آن نبوده و مقــام معظم رهبری گفتند امام 
را داخل آن بگذارید. خود ایشــان یک روز به من گفت 
غیر از حســینیه فاطمه الزهرا)س( که در مصلا اســت، 
هر چیزی در هر جایی ســاخته ام به نام امام ســاخته ام. 
با چنین پیشــینه ای، توجه نکردن نهادهای فرهنگی ما 

اصلا قابل فهم نیست.
وی افزود: نســل اولی که در زمان انقلاب بودند و آن را 
لمس کردند تا وقتی در قید حیات هســتند، می توانند 
ارزش هــا را منتقل کنند. به این جهت وجود آقای دری 
نجف آبادی در استان مرکزی یک سرمایه است. واقعا هم 
پدر معنوی هفته فرهنگی »بر آســتان آفتاب« ایشــان 
هســتند. ولی قصه این اســت که تا وقتی این مجموعه 
هستند باید کار را به صورت مشترک و پررنگ همه پیش 

ببرند؛ تنوع هم بدهند.
 گرفتار دعواهای سیاسی شده ایم

سید حسن خمینی با اشــاره به اینکه گرفتار دعواهای 
سیاســی شــده ایم، گفت: متأســفانه تحلیل های غلط 
سیاسی که همه را گرفتار کرد؛ این تحلیل ها به خصوص 
در سال ها و دوره هایی، بیشتر لطمه زد و مصداق »یکی 
بر ســر شاخ بن می برید« شد. این در حالی است که اگر 
امام را از جمهوری اســلامی بگیرند، جمهوری اسلامی 

هیچ چیزی برای بقا ندارد.
این دقیقــا همان مطلبی اســت که رهبری دو ســال 
پیــش در حرم گفتند که »امــام روح و جان جمهوری 
اسلامی اســت«؛ یعنی بدون روح می میرد و یک کالبد 
بی روح اســت.  چقدر روی ایــن کار کردند و برای آن 
برنامه گذاشــتند؟! اصلا بحث پول گذاشتن نیست؛ بلکه 
سوال این است که چه مقدار سیاست های شما این بوده؟ 

چقدر به این نکته توجه شده است؟

سیدحسن خمینی:

ایادی دشمن توان ایجاد چیزی غیر از »جمهوری اسلامی« را ندارند

جوادی حصار: 
درصورت تایید صلاحیت با چند حزب دیگر

لیست مشترک می دهیم
محمدصادق جوادی حصار دربــاره برنامه حزب اعتمادملی در انتخابات پیش 
روی مجلس، گفت: از آنجا که اکثر اشخاصی عضو شورای مرکزی یا شوراهای 
مناطق اعتماد ملی ثبت نام نکردند و یا از فیلتر هیئت های اجرایی عبور نکردند، 
هنوز به لیستی که رضایت بخش ما باشد نرسیده ایم اما امکان آن منتفی نیست. 
اگر به جمع بندی برســیم که تعداد قابل توجهی از اعضای حزب در سراســر 
کشور می توانند در انتخابات شرکت کنند و زمینه رأی آوری نیز دارند احتمال 

دارد که با چند حزب دیگر به لیست مشترکی برسیم.
وی افزود: با همه این حرف ها بنای ما بر این بود که در انتخابات شرکت کنیم و 

امیدواریم با شرایط مناسب و رقابت شایسته حضور فعال داشته باشیم.
ســخنگوی حزب اعتماد ملی با بیان اینکه هنوز به تصمیم قطعی برای ارائه 
لیستی که واجد مختصات لازم برای رقابت باشد نرسیده ایم، اظهار کرد: تلاش 
و همفکری با دیگر احزاب نیز ادامه دارد و امیدوارم نتایج اعلامی بعدی توسط 
وزارت کشــور لیست نیروهای مورد نظر ما را تامین کند. اگر به لیست برسیم 

حتما اعلام خواهیم کرد.
جوادی حصار درپاســخ به این پرسش که ستاد انتخاباتی حزب تشکیل نشده 
است؟ گفت: ستاد انتخاباتی حزب هنوز به معنای مصطلح آن تشکیل نشده اما 
همه جلساتی که ما داریم پیرامون موضوعات انتخابات است و درباره موضوعات 

مربوط به انتخاب صحبت می کنیم.
وی همچنیــن درباره برنامه حزب بــرای انتخابات خبــرگان رهبری، افزود: 
انتخابات خبرگان رهبری فعلا اولویت حزب نیســت و مجلس اولویت اول ما 
است. در مورد خبرگان رهبری فعلا فکر می کنیم که ببینیم مجموعه همفکران 
ما در تهران از جمله مجمع روحانیون مبارز، مجمع مدرسین و محققین به چه 
جمع بندی می رسند، اگر آنها جمع بندی ارائه کردند ما حتما از آن جمع بندی 

حمایت می کنیم.
سخنگوی حزب اعتماد ملی درباره حمایت حزب اعتماد ملی از حسن روحانی 

در انتخابات خبرگان گفت: احتمال حمایت ما از او بسیار زیاد است.

رحیمی جهان آبادی:
دستگاه دیپلماسی اجازه ندهد روسیه

ایران را قربانی منافع خود کند
جلیل رحیمی جهان آبادی عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس درخصوص مواضع روسیه در رابطه با جزایر سه گانه ایران، گفت: علی 
رغم روابط گســترده و وسیعی که با روســیه داریم، اما این کشور درخصوص 
منافع و امنیت ما در حوزه خلیج فارس، تعمدا رفتارهایی انجام می دهد که هم 

به ضرر روسیه است و هم به امنیت منطقه آسیب می رساند.
نماینده مردم تربت جام، تایباد و باخزر در مجلس شورای اسلامی افزود: اولین 
بار که روســیه این مواضع را در خصوص جزایر ســه گانه اتخاذ کرد، ما آن را 
به حساب خطا و عدم توجه دستگاه دیپلماسی این کشور گذاشتیم که باعث 
شد مجددا همین مواضع را تکرار کند و وقتی خطایی ۲ بار تکرار می شود، به 

معنای تعمدی بودن آن است.
وی با اشــاره به اهداف روسیه اظهار داشت: اگر روسیه می خواهد در منطقه 
خلیج فارس نفوذ کند و با کشــورهای عربی روابط اقتصادی داشته باشد، در 
اختیار خودش است اما اینکه بخواهد ایران را قربانی کند، دستگاه دیپلماسی 
نباید این اجازه را بدهد و باید به جد با روســیه وارد گفت و گو شود و به طور 
شــفاف اعلام کند که اگر روســیه عذرخواهی نکند و مواضع خودش را تغییر 
ندهد، ســطح روابطمان با این کشــور را کاهش می دهیم؛ ما برای دوستی با 
روســیه هزینه های سنگینی را پرداخت می کنیم بنابراین دستگاه دیپلماسی 
باید از امنیت و منابع جمهوری اسلامی ایران دفاع کند و نسبت به رفتار روسیه 

اخطار جدی بدهد.
عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس خاطرنشان کرد: مواضع 
دولت ها اثری بر تمامیت ارضی ایران نخواهد داشت؛ اما تکرار آن از سوی قدرت 
بزرگ منطقه ای، اشتباه بزرگی است و اگر به دنبال چالش بین ما و کشورهای 
عربی اســت، رفتار نادرستی است چراکه ما قصد چالش با کشوری را نداریم و 
این توانایی را داریم که نه تنها از یک جزیره، بلکه از یک وجب خاک کشور هم 
دفاع کنیم. بنابراین انتظار ما از روسیه که با ما روابط عمیق و استراتژیک دارد 

این است که رفتار نادرست خودش را سریعا اصلاح کند.

نماینده رشت: 
احتمال دارد رئیس جمهوری را

به مجلس دعوت کنیم
جبار کوچکی نژاد نماینده مردم رشت در مجلس گفت: علی رغم برگزاری یک 
جلسه نظارتی با موضوع برنج در مجلس و حضور وزرای مربوطه در این جلسه 
و همچنین برگزاری جلســه با آقای مخبر و مسئولان وزارت جهاد کشاورزی؛ 

کسی پاسخگوی واردات ۲ میلیون تن برنج به کشور نشده است.
وی افزود: شاهد هســتیم که از ابتدای آذرماه دوباره ثبت سفارش برنج انجام 
می شــود. جالب است که در اواخر ماه آذر یک کشتی با ۳۵0 تن برنج نیز در 

کشور تخلیه شده است.
کوچکی نژاد تصریح کرد: به نظر می رســد که مافیــای برنج با قدرت در حال 
پیشــبرد اهداف خود اســت و دولتی ها نیز در این خصوص اختیاری از خود 
ندارند. وی گفت: قطعا در واردات ۲ میلیون تن برنج فساد وجود دارد و دولت 

که ادعای مبارزه با فساد دارد را باید به این موضوع ورود می کرد.
این عضو هیات رئیسه کمیسیون تلفیق بودجه سال 1۴0۳ با اشاره به ابزارهای 
نظارتی مجلس، گفت: اگر واردات برنج ادامه پیدا کند راهی جز استیضاح وزیر 

جهاد کشاورزی برای مجلس باقی نمی ماند. 
کوچکی نژاد اظهار داشــت: نمایندگان مناطق شمالی کشــور این موضوع را 
پیگیــری خواهند کرد و حتی احتمال دارد کــه رئیس جمهوری را نیز برای 

پاسخگویی بابت این اتفاق به مجلس دعوت کنیم.
وی بیان کرد: واقعیت امر این است که زندگی کشاورزان شمال کشور در حال 
نابودی است و واردات بی رویه برنج به این قشر از جامعه در سال آینده آسیب 

جدی وارد خواهد کرد.

احزاب

مجلس

برگــزاری  جریــان اصولگــرا در آســتانه 
دوازدهمین دوره انتخابات مجلس شــورای 
اســلامی با تشکل های مختلفی پا به میدان 

گذاشته است.
به گزارش ایســنا، اصولگرایان شــاید با این 
پیش فرض که رقبایشــان توان رقابت با آنها 
را ندارند، با تشــکل های مختلفی رقابت های 
انتخاباتــی را در پیــش گرفته اند. شــورای 
ائتلاف، شورای وحدت، مبنا، شریان، جبهه 
پایداری و جماران بخشــی از این تشکل ها 
هســتند. اگرچه این تشــکل ها بر اهمیت 
وحدت در جریان اصولگــرا تاکید دارند اما 
فعلا در حال فعالیــت درونی خود بوده و به 
نظر می رسد اگر از ســوی رقیبان احساس 
خطر نکنند، بدشــان نمی آید بین خودشان 
وزن کِشی کنند تا مشخص شود این بار کت 

به تن چه کسی می رود.
از سویی علی لاریجانی نیز قصد نقش آفرینی 
در انتخابات را دارد. او در این سال های اخیر 
از بدنه جریــان اصولگرایی فاصله گرفته و با 
عنوان اصولگرایی معتدل شــناخته می شود. 
طبق گفته اطرافیــان لاریجانی، او در حال 
برنامه ریزی برای سازماندهی نمایندگان ادوار 

مجلس برای حضور در انتخابات است.
انتقاد شورای وحدت از وضع موجود 

در مجلس
شورای وحدت اصولگرایان یکی از تشکل های 
جریان اصولگرایی است که پس از انتخابات 
مجلس یازدهم تشــکیل شــد و اکنون به 
صــورت جدی وارد انتخابات مجلس شــده 
اســت. گفته شــده که شــورای وحدت به 
دنبال احیای نقش جامعــه روحانیت مبارز 
در میان اصولگریان اســت. شورای وحدت 
منتقد عملکرد مجلس یازدهم بوده و معتقد 
است که این مجلس حاصل عملکرد شورای 
ائتلاف اصولگرایان اســت و لیستی که آنها 
معرفی کردند، کارایی لازم را نداشــته است. 
منوچهر متکی ســخنگوی شــورای وحدت 
اصولگرایان در همیــن زمینه گفت:مجلس 
یازدهم که واپسین ماه های خود را می گذراند 
عملکــرد قابل دفاعی نداشــته و همین امر 
موجب قهر بخش هایی از جامعه با انتخابات 
و صندوق های رأی شــده اســت. اکنون ما 
می خواهیم آشــتی با صندوق هــای رأی و 

انتخابات را با برنامه و راهبرد برقرار کنیم.
تاکنون ســاختارهای استانی شورای وحدت 
مشخص و شاخص های نامزدهای مدنظر این 
شورا هم تعیین شــده است. شورای وحدت 
اعلام کرده اســت که در لیســت خود برای 
تهران ۷ ســهمیه برای زنان و 10 ســهمیه 

برای جوانان در نظر خواهد گرفت.
باهنر چهره شــاخص شــورای  محمدرضا 
وحدت اســت که احتمال قرار گرفتن او به 

عنوان سرلیست زیاد است.
تلاش شورای ائتلاف
برای حفظ جایگاه

شــورای ائتلاف اصولگرایان یکــی دیگر از 
تشکل های اصولگرایی است که از دل جبهه 
نیروهای انقلاب اسلامی )جمنا( در سال 9۶ 
تشکیل شد. ریاست این شــورا را غلامعلی 

حدادعادل بر عهده دارد.
لیست این شورا در انتخابات مجلس یازدهم 
در ســال 98 دست بالا را در مجلس بدست 
آورد. شورای ائتلاف در آن انتخابات توانست 
پــس از کش و قوس های فــراوان، با جبهه 
پایداری بر ســر یک لیست به وحدت برسد. 
سر لیست شورای ائتلاف، محمدباقر قالیباف 
و مرتضی آقا تهرانی نفر دوم این لیست بود. 
تمام لیست این شورا در تهران وارد مجلس 

شدند.
حدادعــادل پیش از این گفتــه بود که باید 
مجلس دوازدهم انقلابی تر باشــد. او تاکید 
کرده اســت که یازدهمین مجلس شــورای 
اسلامی انقلابی است و ما می خواهیم مجلس 
دوازدهم انقلابی تر باشــد. بــرای تحقق این 
رویکرد بایــد افرادی با انگیــزه، با ایمان، با 
تجربه، خردمند و اهل فکر انتخاب شــوند. 
حداد عادل همچنین بر لزوم توجه به جوانان 

و زنان برای انتخابات تاکید کرده است.

اکنون هم فرایند بررســی ســوابق کاندیدا 
در این شــورا آغاز شــده است و طبق گفته 
امیرابراهیم رسولی سخنگوی شورای ائتلاف 
نیروهــای انقــلاب، بیش از ۷ هــزار نامزد 
به صورت الکترونیکی و قریب به هزار کاندیدا 
بصــورت حضوری در ســامانه این تشــکل 
سیاسی اصولگرا برای حضور در فهرست های 

انتخاباتی مجلس ثبت نام کرده اند.
مبنا، ادامه شانا؟

مجمــع بیــداری نیروهای انقــلاب )مبنا( 
همایشــی را در روز چهارم آبــان با حضور 
چهره هایــی از جمله محمدباقــر قالیباف، 
غلامعلی حدادعادل و محسن رضایی در حرم 
امام خمینی)ره( برگزار کرد. مبنا، تشــکلی 
نزدیک به قالیباف معرفی شــده اســت. در 
این همایش بر مشارکت در انتخابات، دعوت 
به همگرایی و کارآمدی و تشــکیل مجلسی 
انقلابی تاکید شــد. قالیباف در این همایش 

گفت که باید سهم خواهی را حرام بدانیم.
عبدالله مــرادی دبیر کمیســیون ماده 10 
احزاب درباره همایش مبنا گفته اســت که 
این همایش از سوی شورای ائتلاف نیروهای 
انقلاب اســلامی برگزار شده که این ائتلاف 
هم جواز فعالیت دارد. شاید برهمین اساس 
این گمانه زنی ایجاد شــد که مبنا جایگزین 
شــانا خواهد شــد اما محمد سعید احدیان 
مشــاور قالیباف این گمانه زنی را رد کرده و 
گفته: این که گفته شده مبنا جایگزین شانا 
است غلط است. چرا که مبنا جایگزین شانا 
نشده و دلیل آن نیز سخنرانی رئیس شورای 
ائتلاف )شانا( در همایش مبنا بود و حرف از 
جایگزینی و تغییر درست نیست. مبنا بخشی 
از نیروهای انقلاب هستند که فعالیت خود را 

با همراهی شورای ائتلاف آغاز کرده اند.
البته برگزاری این همایــش با انتقادات هم 
همراه شــد. اعضای شــورای وحدت در این 
همایش غایب بودنــد. در میان اصولگرایان، 
حمید رســایی تندترین انتقاد را به برگزاری 
همایش مبنا داشت و اتهام کودتای قالیباف 
علیــه اصولگرایان را مطرح کــرد و گفت:» 
اگر مبنا در تقابل و رقابت با شــورای ائتلاف 
اصولگرایان نیست، چه ضرورتی آنها را به این 
نتیجه رسانده که با صرف هزینه های گزاف، 
همایشــی را با حضور تعداد قابل توجهی از 

نیروهای خود از سراســر کشــور در تهران 
برگزار کنند که فقط نام و عنوانش با شورای 
ائتلاف اصولگرایان متفاوت است اما در واقع 

همان شورای ائتلاف است؟!
وی افزود:قالیبــاف ایــن پیام را به ســران 
صدرنشین شورای ائتلاف اصولگرایان رساند 
که برای انتخابات بدنه، طرفدار، نیرو و لشکر 
انتخاباتــی دارد و به تنهایی قــادر به انجام 
اتفاقات بزرگ در انتخابات پیش روست... در 
یک جملــه باید گفت مبنا، کودتای قالیباف 

علیه شاناست.
پایداری به دنبال کرسی بیشتر

جبهه پایداری یکی از احزاب اصولگراســت 
کــه وزن و جایگاهــی قابل توجــه در این 
جریان دارد. ریاست جبهه پایداری بر عهده 
صادق محصولی اســت. یکی از چالش های 
اصلی جریان اصولگرایــی در انتخابات هایی 
که در چند ســال اخیر برگزار شــده است، 
همراه کردن این حزب با ســایر جریان های 
اصولگرایی اســت که در برخــی موارد این 
موفقیت به دســت نیامده ولــی در آخرین 
لحظات انتخابات مجلس یازدهم، پایداری به 

لیست مشترکی با شورای ائتلاف رسید.
صادق محصولی دبیرکل جبهه پایداری تعداد 
نمایندگان این حــزب در مجلس یازدهم را 
کافی نمی داند. او گفته است: تعداد نیروهای 
انقلابــی در این مجلس نســبت به مجالس 
قبلی الحمدلله خوب اســت، امــا آیا کافی 
است؟ نه. مقایســه ای بخواهیم بگوییم این 
روند، روند خوبی است همین دُز انقلابی که 
هست موجب شــده که یک سری مصوبات 
خوبی هم مجلس داشــته باشــد مثل طرح 
اقدام راهبردی برای مقابله با تحریم ها، مثل 

بحث جوانی جمعیت.
وی ادامــه داد: راهبرد در یک کلمه انتخاب 
اصلح اســت نه اینکه صرفا به دنبال کســی 
برویم که رای آوری بیشتری داشته باشد اما 
نمره او پایین باشد. مجددا تاکید می کنم باید 
آن کســی که اصلح است را متقاعد کنیم تا 
به صحنه بیایــد. ما در عین اینکه هیچگونه 
منعی از ارائه یک لیست واحد نداریم اما در 
این روند باید ملاک ها به طور دقیق بررسی و 
مشــخص و حاکم شود و نباید اینگونه باشد 
که به هر قیمتی یک لیست واحد ارائه دهیم. 

بعبارت دیگر نمی توان بخاطر لیست واحد از 
اصول و رعایت و ملاحظه شــاخص ها عدول 

کنیم.
جبهه پایداری همچنان بر کلیدواژه خود برای 
انتخابات یعنی »انتخاب اصلح« تاکید دارد و 
به نظر می رسد همین کلیدواژه می تواند کار 

لیست واحد اصولگرایی را سخت کند.
شریان، رزما و ...

در جریــان اصولگرا تشــکل های دیگری از 
جمله شــبکه یاران انقلاب اسلامی )شریان( 
با دبیرکلی ابوالقاسم جراره و محوریت حمید 
رسایی فعال هستند. به نظر می رسد شریان 
که گفته می شود از جبهه پایداری منشعب 
شده است، منتقد جدی قالیباف خواهد بود. 
اخیرا هــم جمعیت رزمنــده مدافع انقلاب 
اســلامی )رزما( به ریاســت حسین الله کرم 
اعــلام موجویت کرده اســت هرچند هنوز 
موضــع رزما درباره انتخابات خیلی روشــن 
نیســت. الله کرم در جلسه اعلام موجودیت 
رزما  تاکید کرد: ما قصــد داریم که هزاران 
نیروی رزمنده دوران دفاع مقدس، ارزشی و 
انقلابی به صحنه سیاسی بیاوریم تا نقش و 
تاثیرگذاری خود را مانند دوران دفاع مقدس 
نشــان دهند. امروز جنگ ما، کنار گذاشتن 
کهن  سالان سیاســی چهل سال گذشته و 
آوردن جوانان به صحنه براســاس بیانیه گام 

دوم انقلاب است.
در جمع اصولگرایان، شورای ائتلاف و شورای 
وحدت دو جریان اصلی محســوب می شوند 
که هر دو بــر لزوم وحــدت در این جریان 
تاکید دارند اما در عمل تاکنون وحدت نمود 
بیرونی نداشــته و این دو جریان به صورت 
مستقل در حال فعالیت انتخاباتی هستند. به  
نظر می رســد در صورت عدم فعالیت جدی 
اصلاح طلبــان، اصولگرایان خیلــی بر لزوم 
تهیه لیست واحد اصرار نداشته باشند و این 
انتخابات برای آنها بیشتر حکم وزن کِشی در 
جریان خود را داشــته باشد البته به شرطی 
که جریان اعتدال حامی حسن روحانی نتواند 

این جریان را به چالش بکشاند.
به صف شدن نمایندگان ادوار

علی لاریجانی پس از ردصلاحیت در انتخابات 
ریاست جمهوری سال 1۴00، اصطلاح جدید 
»خالص سازان« را وارد ادبیات سیاسی کشور 

کرد و مخالفان خود را خالص سازان نامید. او 
اکنون به دنبال سازماندهی نمایندگان ادوار 
برای انتخابات مجلس اســت. او در انتخابات 
ثبت نام نکرده اما بــه دنبال نقش آفرینی در 
انتخابــات اســت. لاریجانی بــه دلیل عدم 
همراهی با بخشی از اصولگرایان در مخالفت 
با حسن روحانی، به تدریج از سوی تندورهای 
این جریان کنار گذاشته شد البته خودش هم 
خیلی مایل نبود که در این جریان باقی بماند. 
او در انتخابات مجلس دهم در لیســت امید 
هم قرار گرفت. لاریجانــی اکنون به عنوان 

اصوگرایی معتدل شناخته می شود.
بهروز نعمتی از چهره های سیاســی نزدیک 
بــه لاریجانی درباره نقــش وی در انتخابات 
پیــش رو گفته اســت: حتماً یک لیســت 
معتدل بیرون خواهد آمــد که حالا ممکن 
اســت از اصولگرایان معتدل باشد یا احزاب 
اعتدال گرا. لذا مجموعه های سیاســی حتماً 
جلسات انتخاباتی با هم دارند و دوستانی هم 
که همفکر آقای لاریجانی هســتند با ایشان 
جلســاتی دارند... قطعاً آقــای لاریجانی در 
انتخابات اسفند ماه نقش آفرینی خواهد کرد.

غلامعلی جعفرزاده ایمــن آبادی در روز 1۵ 
شهریور خبر داده بود که مجموعه نمایندگان 
ادوار در مجالس مختلف به رهبری و هدایت 
آقای لاریجانــی در بدترین زمان تحریم ها و 
بی مهری های داخلی و فشــارهای داخلی و 
خارجی بازهم کشور را نسبت به اکنون بهتر 
اداره کردند. این نمایندگان ادوار که نزدیک 
به ۵00 نفر هستند به مساله انتخابات ورود 
کردند کسانی هستند که بر اساس خواست و 

نیاز مردم ثبت نام کردند.
با این اوصاف ارائه یک لیســت انتخاباتی از 
ســوی نمایندگان ادوار مجلــس که مورد 
حمایت لاریجانی باشد، دور از انتظار نیست.

در ایــن بیــن اختلاف هــا و درگیری های 
جبهه پایداری بــا علی لاریجانی در مجلس 
دهم دوباره بازســازی شــده است. منصور 
اتهاماتی درباره ثروت محصولی  حقیقت پور 
دبیرکل جبهه پایــداری و همچنین حضور 
نیروهای این جبهــه در مراکز مختلف نظام 
انجام داده که این اظهارات با شکایت صادق 
محصولی همراه شد. به نظر می رسد که این 

دعواهای سیاسی ادامه دار خواهد بود.

چالش وحدت در میدان جناح راست ادامه دارد

وزن کِشی در اردوگاه اصولگرایی

تفاهم نامه همکاری احداث مجموعه بزرگ فرهنگی 
ورزشی شهر تهران امضا شد

با حضور معاون اول رئیس جمهوری تفاهمنامه همکاری میان ایران و شرکت 
چینی امضا شد. محمد مخبر در مراسم امضای این تفاهم نامه با اشاره به اینکه 
تمامی ابعاد مختلف این طرح بصورت جهادی پیش رفته است، گفت: یکی از 
ویژگی های بارز این طرح این اســت که تمامی ابعاد و جوانب مختلف طرح به 

دقت بررسی شده و مسائل مختلف مرتبط با آن مدنظر قرار گرفته است.
معاون اول رئیس جمهوری روش مناســب تامین مالــی را یکی از مهمترین 
موضوعــات در اجرای پروژه های مختلف برشــمرد و افزود: تامین منابع مالی 
برای اجرای این طرح از طریق تهاتر نفت پیش بینی شده که سابقه کمتری در 

کشور دارد و اطمینان بخش است.
وی احداث یک ورزشــگاه و مجموعه بزرگ ورزشــی برای شهر تهران را یک 
ضرورت جدی توصیف کرد و افزود: همه ورزشکاران و ورزش دوستان که تقریبا 
آحاد جامعه را در بر می گیرند، مخاطب این طرح هستند و ساخت این مجموعه 

خدمتی به همه این عزیزان خواهد بود.
مخبر با اشاره به اینکه از زمان دستور رئیس جمهوری تا تصمیم گیری و تدوین 
این تفاهم نامه مدت زیادی ســپری نشده است، خاطر نشان کرد: انتظار این 
است که این پروژه در کوتاهترین زمان ممکن به نتیجه برسد و مردم و جوانان 

هر چه زودتر بتوانند از مزایای آن بهره مند شوند.
معاون اول رئیس جمهوری تصریح کرد: براساس تفاهم نامه و مذاکراتی که با 
پیمانکار اجرای این پروژه انجام شــده، باید برای ساخت این مجموعه از تمام 
ظرفیت های داخلی اســتفاده شود و در طراحی و ساخت این ورزشگاه، الگوی 
ایرانی ـ اسلامی نیز رعایت شود. انصاری، سرپرست تولیت آستان حضرت امام 
خمینی)ره( نیز در این جلسه شبهات وارد شده درخصوص زلزله و فرونشست 
در شــهر آفتاب را رد کرد و با توجه به مطالعات پیشین و بررسی همه جوانب 
در شــهر آفتاب و حرم حضرت امام)ره( این نقطه را مناسب ترین مکان برای 

احداث چنین مجموعه بزرگی برای شهر تهران دانست.

دولت


